
Beantwoording vragen MGR SDCG

Het raadsvoorstel geeft aan dat het Regionaal Bureau Leerlingzaken een uitdaging heeft als het gaat 
om de toename van zowel het aantal als de complexiteit van de verzuimmeldingen. 
Betekent dit volgens de wethouder dat er ook aanvullende financiële middelen nodig zijn van de 
deelnemende gemeenten?

Wij vinden het verontrustend dat er minder prioriteit lijkt te worden gegeven aan het Regionaal 
Meldpunt en Coördinatie vroegtijdig schoolverlaters. Dat meldpunt heeft als doel om jongeren een 
startkwalificatie te laten behalen, dat wil zeggen minimaal een diploma op Havo-, Vwo- of Mbo 2 
niveau.
Het belang hiervan willen wij hier toch echt benadrukken.

Daarom jammer dat diverse gemeenten een bezuinigingstaakstelling bij de regeling hebben 
neergelegd. 
Kan de wethouder vertellen of de bezuinigingstaakstelling gevolgen heeft gehad voor onze 
gemeente? 
Hoe waarborgen wij in Overbetuwe dat onze kinderen een voldoende startkwalificatie behalen?

Bezuinigingsopdracht gemeentelijke bijdrage leerplicht

De bezuinigingsopdracht is in 2019 door het Algemeen Bestuur  van de MGR aan het Regionaal 
Bureau Leerlingzaken (RBL) gegeven en betreft alleen de gemeentelijke bijdrage voor leerplicht. Deze 
wordt gerealiseerd met de 0-lijn in 2021 door te bezuinigen op de overheadkosten van huisvesting en 
ICT. Vooralsnog is de formatie buiten beschouwing gelaten en heeft de bezuinigingstaakstelling geen 
gevolgen voor de gemeente Overbetuwe in het uitvoering van de leerplichttaken. 

De toename van het aantal meldingen en de complexiteit van de vraagstukken is wel een zorg en 
wordt gemonitord. Er is een landelijke formatierichtlijn in ontwikkeling waar dit aan getoetst gaat 
worden. De bestuurscommissie wordt hiervan op de hoogte gehouden. Of er aanvullende financiële 
middelen nodig zijn van de deelnemende gemeenten zal o.a. afhankelijk zijn van de trend in de 
toename van het aantal meldingen en de betekenis hiervan voor de uitvoering van het RBL.

RMC middelen

De Regionaal Meldpunt en Coördinatie (RMC)- middelen die beschikbaar zijn, zijn rijksmiddelen. Deze 
zijn vastgesteld op basis van het aantal meldingen van afgelopen jaar. Er heeft geen inflatiecorrectie 
plaatsgevonden in 2019 en voor 2020 is dat nog onduidelijk.  Er is geen formele 
bezuinigingstaakstelling opgelegd. 

Feit is dat het RMC de afgelopen jaren meer taken heeft gekregen, zonder extra middelen. Hier 
wordt ook landelijk door de brancheorganisatie aandacht voor gevraagd bij het ministerie. Tot nu toe 
is er geen extra bijdrage van de gemeenten gevraagd voor de uitvoering van de RMC-taken en 
konden we door de inzet van de RMC-reserve de inzet op peil houden. De inzet van deze reserve is 
niet meer mogelijk vanaf 2021. Het bestuur is steeds geïnformeerd over het inzetten van de reserve 



en het feit dat dit geen structurele middelen zijn. Door de splitsing van de RMC regio Arnhem en 
Nijmegen komen er iets meer structurele middelen voor Arnhem bij, waardoor het verlies van inzet 
vanuit de reserve enigszins gedempt wordt.

Via het RBL en het regionaal programma vroegtijdig schoolverlaten is  extra ingezet op deze 
doelgroep. De focus in de hele regio is sterk gericht op het voorkomen van uitval en het begeleiden 
in overgangen naar opleiding/ arbeidsmarkt. Ten aanzien van RMC (doelgroep ruwweg 16-23) is het 
van belang om als sterk netwerk in de regio te blijven fungeren.

Op lokaal niveau hebben we goede verbinding met het schoolmaatschappelijk werk om schooluitval 
te voorkomen. Daarnaast zorgen we, samen met onze maatschappelijke partners, voor een soepele 
overgang van adolescentie naar volwassenheid.

Stand van zaken met betrekking tot de module inkoop
Door de ingezette beweging van Overbetuwe SAMEN, waarbij een coöperatie met (zorg)aanbieders 
gevormd zou worden, lag het voor de hand om een minder groot pakket aan producten in te kopen 
via de module inkoop van de MGR. Dat is destijds ook aangegeven. 

Zoals u weet kiezen we als gevolg van het voornemen van het Rijk om de Jeugdwet te herzien, niet 
langer voor een coöperatie. Hierdoor hebben wij niet meer het voornemen om een minder groot 
aantal diensten of producten af te nemen via de module inkoop van de MGR.  


